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Začne stavba nové budovy základní školy

V  posledních letech se potýká naše zá-
kladní škola s  narůstajícím počtem žáků 
přicházejících do prvních tříd i těch, kteří 
se s rodiči do Sadské a okolí přistěhovali.
Vzrůstající počet žáků škola zaznamenala 
i ze spádových obcí. Tam v minulosti směřovali 
rodiče svoje potomky do velkých městských škol 
v Nymburce a Poděbradech, dnes se ve velké míře 
obrací také na Sadskou. Děti z populačně silných 
ročníků naplnily kapacitu učeben školy na 100%. 
Škola se potýká s problémy při dělení tříd na sku-
piny pro výuku jazyků a volitelných předmětů. 
V 6. ročnících musel zřizovatel povolit výjimku 
nad zákonem stanovený počet dětí v jedné třídě. 
Navíc výhled pro příštích několik let je podobně 
optimistický. V září 2014 i 2015 byly otevřeny 
tři první třídy. V roce 2016 musely být otevřeny 
už pouze dvě první třídy, a to právě z důvodu ne-
dostatku prostor. Vysoký počet žáků v těchto tří-
dách zvyšuje náročnost výuky a ztěžuje úspěšný 
vstup dětí do procesu základní školní docházky. 
Protože chceme, aby si naše základní škola za-
chovala svou vysokou úroveň, rozhodli jsme se 
navýšit prostorovou kapacitu školy. Z různých 
provozních a technických důvodů se ukázalo 
jako nejlepší řešení vybudovat zcela novou bu-
dovu, umístěnou v zadní části školního pozemku 
mezi tělocvičnou a ulicí Za Sokolovnou.
Přístavba základní školy je umístěna na zahradě 
pozemku stávajícího areálu školy. V objektu jsou 
navrženy čtyři obecné učebny s kapacitou po 30 

žácích, hygienické zázemí a propojující atrium 
ke stávající budově tělocvičny. V rámci dostavby 
vznikne i nový odpočinkový dvůr se zpevněnými 
plochami, sezením a zelení. Zastavěná plocha je 
265 m2 a užitná plocha je 374 m2.
Základní architektonické řešení vychází ze stá-
vající situace, kdy je areál školy tvořen původním 
historickým objektem a současnými přístavba-
mi. Navrhovaná stavba není replikou předešlých 
stavebních zásahů ani historické stavby, ale 
svébytnou architekturou. Pro zachování určité-
ho jednotícího prvku však stavba přejímá jeden 

z hlavních identifikačních prvků původních pří-
staveb, čímž je barevný akcent části fasád. Fasá-
dy přístavby jsou navrženy s jednoduchým ob-
kladem z dřevěných latí a doplněny jednotlivými 
barevnými akcenty, které jsou umístěny v hravě 
pojatých zarámování oken. Atrium dostavby je 
prosklené, pro příjemné propojení vnitřního pro-
středí s dvorem, jemuž dominuje strom a sezení 
kolem něj.
Na tento projekt se městu podařilo získat dotaci 
od Fondu rozvoje obcí a měst Středočeského kra-
je ve výši 10 milionů korun. V prosinci proběhlo 
výběrové řízení na dodavatele stavby, ze které-
ho vzešla jako vítěz firma STAFIKO Poděbrady 
spol. s r.o. s nabízenou cenou 10.923.745,‑ Kč. 
V nejbližších dnech proběhne podpis smlouvy 
s dodavatelskou firmou a na začátku února začne 
samotná stavba. Termín dokončení stavby je sta-
noven na 31. července 2017, tak aby nová budova 
byla připravena pro školní rok 2017/2018.
V průběhu stavby bude ztížený provoz v ulicích 
Za Sokolovnou a Hlouškova. Vzhledem k pohy-
bu stavebních strojů bude také omezeno parko-
vání v ulici Za Sokolovnou. Rodiče, děti a všichni 
ostatní chodci budou muset dbát zvýšené opatr-
nosti při pohybu v těchto ulicích. Žádáme o po-
chopení a omlouváme se za zhoršené dopravní 
podmínky.

Milan Dokoupil,
starosta



Telegraficky z radnice
Poplatky pro rok 2017:

 Poplatek za odpady činí 660,‑ Kč 
za osobu trvale hlášenou. Ve stej-
né výši vybíráme poplatek za dům, 
byt nebo chatu, kde není přihláše-
na žádná osoba k trvalému poby-
tu. Při platbě poplatku hlaste veli-
kost popelnice. Od poplatku jsou 
osvobozeny děti do 3 let.

 Poplatek za jednoho psa činí 
200,‑ Kč v rodinném domě, dů-
chodci platí 100,‑ Kč. Za každé-
ho dalšího psa 300,‑ Kč, důchod-
ci platí 200,‑ Kč.

Všechny poplatky v pokladně 
na radnici je možné nově pla‑
tit platební kartou! Nadále je 
možné platit i v hotovosti nebo 
bankovním převodem. V přípa-
dě platby bankovním převodem 
vám variabilní symbol a číslo 
účtu na požádání sdělíme na te-
lefonních číslech 325 546 609 
nebo 325 546 610.

 Upozorňujeme občany, že po‑
platky za odpady a psy je třeba 
uhradit do konce března 2017.

 Vánoční stromky prosím od-
kládejte u kontejnerů na tříděný 
odpad nebo za plot sběrného 
místa bioodpadu v Hlouškově 
ulici.
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Zasedání Rady města 
ze dne 4. 1. 2017

 Rada města schválila: nájemní 
smlouvu na pronájem části pozem-
ku p.č. 1685 o výměře 2 m2 za úče-
lem celoročního umístění automatu 
na prodej stolní vody (EKO‑voda) 
s právním nástupcem pana M. Pe-
tružálka panem Ing. Miroslavem 
Tichým.

 Rada města schválila: zveřej-
nění záměru na prodej pozemků 
ve vlastnictví města Sadská, a to 
st. 4119 o výměře 10 m2 a st. 4120 
o výměře 10 m2, na nichž byly v mi-
nulosti umístěny trafostanice, spo-
lečnosti ČEZ Distribuce, a. s..

 Rada města schválila: Cenovou 
nabídku na zpracování PD pro 
územní a stavební řízení na akci 
„Stavební úpravy objektu SDH 
Sadská“ společnosti RHM Projekt, 
spol. s r.o. ve výši 119.185,‑ Kč 
s DPH a zároveň schválila za tuto 
akci příslušnou smlouvu o dílo

 Rada města vzala na vědomí: 
oznámení společnosti OTTA – 
vzduchotechnika a klimatizace 
s.r.o., o konání akce HUDEBNÍ 
FESTIVAL ROCK OF SADSKÁ 
2017 ve dnech 18.08.2017 – 
19.08.2017.

Zasedání Rady města 
ze dne 18.01.2017

 Rada města schválila: jako do-
davatele veřejné zakázky Přístavba 
ZŠ – Sadská společnost STAFIKO 
Poděbrady spol. s r.o., která pro-
vede stavbu za 9.027.888,‑ Kč bez 
DPH, tj. 10.923.745 s DPH. RM 
zároveň schválila smlouvu o dílo 
na tuto akci s tím, že bude pode-
psána po uplynutí odvolací lhůty 
(15 dní).

 Rada města schválila: cenovou 
nabídku na zpracování projektové 
dokumentace rekonstrukce části 
ulice Dr. Sokola ing. Hynkem Sei-
nerem za cenu 84.700,‑ Kč s DPH 
a smlouvu o dílo na tuto akci.

 Rada města schválila: cenovou 
nabídku na zpracování studie re-
konstrukce ulic Rašínova a Mládež-
nická ing. Hynkem Seinerem za cel-
kovou cenu 84.700,‑ Kč s DPH.

 Rada města schválila: Pravidla 
a postup tvorby participativního 
rozpočtu pro rok 2017.

 Rada města schválila: zapojení 
města Sadská do projektu revitali-
zace jezera Sadská se zaměřením 
na kvalitu vody v jezeře se Středo-
českým krajem a Akademií věd ČR.

 Rada města schválila: na základě 
žádosti SMO a Arcibiskupství praž-
ského příspěvek na pořízení nových 

varhan do svatovítské katedrály 
ve výši 3.000,‑ Kč.

 Rada města schválila: dotaci 
pro závodníka oddílu SHOTO-
KAN KARATE DÓ Sadská Filipa 
Černíka ve výši 20.000,‑ Kč na re-
prezentaci na 44. Evropském šam-
pionátu kadetů a juniorů ve dnech 
17. – 19.02.2017 v bulharské Sofii.

 Rada města schválila: smlouvu 
o nájmu garáže v areálu Skanska 
a.s. za účelem uskladnění letní nebo 
zimní techniky pro údržbu města 
za roční nájemné ve výši 5.000,‑ Kč.

 Rada města schválila: ceno-
vou nabídku a smlouvu o dílo se 
společností STAVOKOMPLET‑ 
PROJEKCE s.r.o., na projektovou 
dokumentaci na stavbu „Sad-
ská – Kanalizace v ulici Resslova“ 
za cenu 104.544,‑ s DPH a na au-
torský dozor za cenu 550,‑ Kč 
za 1 hodinu výkonu odborné čin-
nosti.

Poděkování
Vážený pane místostarosto,
oprava střešního pláště dospěla ke zdárné-
mu konci a proto bych Vám chtěla alespoň 
touto cestou moc poděkovat, že jste nám po-
mohl vyřešit to, co již 16 let mělo být vyřeše-
no. Odkrytí střechy nás jen utvrdilo, že veš-
keré naše stížnosti za dobu, co zde bydlíme, 
byly skutečně oprávněné a po odkrytí střechy 
jsme se doslova až lekli, v jakém stavu byla 
rekonstrukce provedena (nezateplené vikýře, 
obvodové stěny atd.).
Je velmi smutné, že za 14 let nebylo bývalé 
vedení schopno postavit se k situaci čelem, 
ač moc dobře vědělo, s jakými problémy se 
potýkáme (první naše stížnost na problé-
my se střešním pláštěm byla z ledna 2001) 
a nechali nájemníky, kteří v roce 2000 s vírou 

v krásné nové bydlení uhradili Městu nemalé 
částky za předplacené nájemné (v našem pří-
padě jsme se blížili k půlmilionové částce), 
doslova „vykoupat“ v tom, co sami nezavini-
li. A to ani nemluvím o protopených sumách 
za uplynulá zimní období.
Závěrem mohu opravdu potvrdit, že za mě-
síc, co máme byt zateplen, není ani náznak 
jediné plísňové skvrny v šikminách (dříve 
plíseň „vylézala“ již s prvním ochlazením 
na přelomu září a října) a o skvělé tepelné 
pohodě, která teď v bytech panuje, nemá cenu 
ani hovořit – manžel dokonce ubral i na tep-
lotním nastavení kotle. Věřím, že po zimní 
sezóně se tato situace odrazí i ve vyúčtování.
Ještě jednou mnohokrát děkuji za naši rodi-
nu i ostatní nájemníky a přeji Vám příjemné 
prožití vánočních svátků a do nového roku 
hlavně pevné zdraví, pohodu a spokojenost.

Marie Sochůrková

Důležitá 
telefonní čísla:

Hasiči: 150
Záchranná služba: 155
Evropské tísňové volání: 

112
Policie ČR v Sadské: 158
Městská policie v Sadské: 

800 20 21 21

Rozpočet města Sadská pro rok 2017
 Zastupitelstvo města na svém za-

sedání 14. prosince schválilo roz-
počet města na rok 2017. Rozpočet 
pro letošní rok tak počítá s příjmy 
ve výši 44,7 milionů Kč a s výdaji 
60,2 milionů Kč. Schodek ve výši 
15,5 milionů je pokryt rozpočtový-
mi přebytky z let minulých, hlavně 
z roků 2015 a 2016. V uplynulých 
dvou letech jsme nevyčerpali celé 
rozpočty, převážně z toho důvodu, 
že nám chyběly připravené projekty.

 Schodek pro rok 2017 je způsoben 
vysokou mírou investic. Je počítá-
no s výdaji na investiční projekty 
ve výši 22 milionů korun. Z této 
částky například jenom do oprav 
ulic, chodníků a veřejného osvětlení 
poputuje okolo 10 milionů. Běžné 
provozní výdaje města dosahují 38 
milionů Kč a nedošlo v nich k pod-
statným změnám proti minulému 
roku. Navýšeny byly provozní výda-
je základní školy z důvodu rozšíření 
o novou přístavbu a také byly čás-
tečně navýšeny osobní výdaje u za-
městnanců města z důvodu změn 
zákonných předpisů.

 Největší část z rozpočtovaných 
výdajů na investice do komunikací 
připadá na opravu chodníků a ve-
řejného osvětlení v Pražské ulici. 
Při této opravě budou v Pražské 

ulici například zřízeny nové chod-
níky v části u dětského hřiště, místa 
pro přecházení chodců ve střední 
části a u staré lékárny. Ulice bude 
ve střední části zúžena o nová par-
kovací místa, tak aby nesváděla 
k rychlé jízdě. Náhled na část pro-
jektu střední části ulice najdete 
na webových stránkách města.

 Další větší oprava komunikací 
je naplánována do okolí základní 
školy. Okolo základní školy bude 
odkryt chodník, provedena izolace 
budovy školy proti vodě a následně 
zbudován nový chodník. Chodník 
bude rozšířen a komunikace v čás-
ti ulice Karolíny Světlé upravena. 
Parkoviště u Mariánského sloupu 
bude přeorganizováno tak, aby byla 
zvýšena bezpečnost chodců v lo-
kalitě. Na tuto akci jsou v rozpočtu 
vyčleněny předběžně 3 miliony Kč, 
částka bude upřesněna po dokonče-
ní projektové dokumentace.

 Největší stavební akcí v letošním 
roce bude přístavba základní ško-
ly o čtyři třídy v hodnotě okolo 11 
milionů Kč, na kterou jsme získali 
dotaci 10 milionů Kč od Středočes-
kého kraje. V rozpočtu je také vyčle-
něno 900 tisíc Kč na vybavení této 
přístavby. Výběrové řízení na do-
davatele stavby proběhlo v prosinci 

a nyní se chystá uzavření smlouvy 
s vybranou stavební firmou. Po-
drobnější informace o chystané 
stavbě najdete v samostatném člán-
ku.

 Na přelomu ledna a února začne 
kompletní oprava bytového domu 
čp. 78, kde bude opravena střecha, 
fasáda, vnitřní rozvody a hlavně 
vybudovány dva nové půdní byty. 
Dům bude zároveň vybaven ply-
novým topením. Na tuto přestav-
bu je vyčleněno v rozpočtu města 
2,5 milionů korun a v rozpočtu 
vedlejší hospodářské činnosti dal-
ších 2,6 milionů Kč. Opravou čp. 
78 bude hotova první etapa oprav 
havarijních stavů nemovitostí v ma-
jetku města. Pro další roky zbývá 
vyřešit hlavně neutěšený stav bu-
dovy muzea. V tomto roce začneme 
připravovat plány a studie na to, co 
s budovou muzea v budoucnu pod-
niknout.

 Na Jezeře bude pokračovat re-
kultivace, tentokrát v té nejsložitěj-
ší části mezi Rybářkou a bývalou 
skládkou. Na tyto práce jsou vy-
členěny v rozpočtu 2 miliony ko-
run a v současné chvíli připravuje 
specializovaná firma návrh řešení. 
Po dokončení rekultivace by měl být 
zrušen dobývací prostor na Jezeře 
a umožněn další rozvoj rekreačních 
aktivit v lokalitě.

 Město bude v roce 2017 investo-
vat také do technického vybavení. 
V rozpočtu je počítáno s 1,5 mili-
onu korun na nákup malotrakto-
ru s teleskopickým ramenem pro 
četu údržby zeleně, který výrazně 
zvýší efektivitu a umožní zařazení 
pracovníků na jiné činnosti. Velká 
změna čeká naše dobrovolné hasi-
če, jelikož se městu podařilo získat 
dotaci na nákup nového hasičské-
ho vozu ve výši přibližně 8 milionu 
korun. 1 milion korun je vyčleněn 
z rozpočtu na spoluúčast města 
na nákupu vozu a 860 tisíc je při-
praveno na rozšíření garáže SDH.

 Rozpočet dále zahrnuje spoustu 
menších akcí jako výsadba zeleně, 
oprava oken DPS, restaurování 
Mariánského sloupu, vybavení pro 
batolata do MŠ atd. Naopak v roz-
počtu nejsou zahrnuty některé větší 
projekty, které čekají na získání do-
tace. Jedná se hlavně o rekonstruk-
ci ulice Podskalí, vybudování kana-
lizace v ulici Resslova a vybudování 
nového varovného protipovodňo-
vého systému zahrnující výměnu 
veřejného rozhlasu.

Milan Dokoupil,
starosta města

Zpráva o činnosti Městské policie Sadská 
za prosinec 2016
V průběhu měsíce prosince byl postupně spouštěn kamerový systém. Strážníci se podíleli na jeho 
vyladění a učili se s ním zacházet. Již během prvních dnů provozu pomohl kamerový systém vy-
řešit několik událostí, například potyčku před hernou v Paroubkově ulici anebo dohledání osoby 
podezřelé z kapesní krádeže, její dopadení a předání hlídce státní policie.
Strážníci asistovali při dopravní nehodě v Kostelní ulici, pomáhali také při řešení srážky osobní-
ho auta se zaběhlým psem na dálnici D11 v našem katastru. Městská policie se podílela na zajiš-
tění bezpečnosti a prevence krádeží při rozsvěcení vánočního stromku, při silvestrovských osla-
vách i u novoročního ohňostroje.
Naši strážníci se věnovali pochůzkové službě, kontrolovali riziková místa a poškozování měst-
ského inventáře a řešili různá drobná oznámení od občanů. Také vyřešili celkem 29 přestupků, 
z toho 8 přestupků muselo být postiženo peněžní pokutou.

Také je možné strážníka kontaktovat pomocí telefonu 
na bezplatné telefonní lince 800 20 21 21.

Sloupek
Dostala jsem za úkol napsat sloupek. Ale 
jelikož nejsem novinář, musela jsem si 
oživit, co to vlastně sloupek je. Dozvěděla 
jsem se, že se jedná o publicistický útvar, 
který vznikl „na objednávku“ na počátku 
20. let 20. století. Stojí na vtipném ná-
mětu, konkrétní podnět zevšeobecňuje, 
často ironizuje. Na rozdíl od fejetonu je 
sloupek stručnější a zpravidla byl psán 
na aktuální téma. Tak prosím, na aktu-
ální téma. Jenže jaké vymyslet? Napadl 
mne „cykloteror“. Obrovské množství 
cyklistů v lesklých oblečcích, kteří brázdí 
silnici mezi Sadskou a Semicemi, obvyk-
le tři vedle sebe, vesele se bavící a v pro-
tisměru další dva. Když se jim člověk jen 
tak tak vyhne, narazí na další skupinku 
a tak dále, až najednou zjistí, že jízda 
tímto krátkým úsekem se protáhla o ně-
kolik desítek minut. Jenže teď v lednu, 
kdy teplota málokdy překročí nulu, to 
opravdu není aktuální téma. A taky se 
nechci navážet do cyklistů, protože skočit 
na kolo a vytáčet řidiče je docela zábavné 
a zdraví prospěšné. Dobrá tedy. Zvolím 
téma ledové, lednové a zimní. Sníh. Sil-
ničáře opět, jako ostatně každý rok, ve-
lice překvapil. Když napadl, ani krajské 
silnice nebyly několik dnů protaženy. Ale 
nevadí, klouzání je krásné, připomíná 
nám dětství a jízda na sněhu je někdy 
lepší, než posypané blátíčko. Musíme 
uznat, že v našem městě odstraňování 
sněhu z komunikací funguje dobře. A to 
i díky vám, kteří nečekáte, vezmete koště 
a chodník si jednoduše zametete. A když 
víte, že vedle bydlí stará paní o holi a za-
metete i před jejími vrátky, zahřeje vás 
u práce i dobrý pocit. Jestli teď čtete Sad-
ské noviny a místo sněhu už je zase nud-
ná šeď, ani toto nebylo aktuální téma, 
o vtipném námětu ani nemluvě. Ale zná-
te to, moje babička říkávala „Když uká-
žeš, že něco umíš, už to budeš muset dě-
lat pořád“. A já mám tím pádem naději, 
že toto byl můj poslední sloupek.

Zdeňka Hamerová,
ředitelka KIC

Na Nový rok 1. ledna 2017 jsme se v 17 hodin sešli na náměstí a shlédli pěkný novoroční ohňostroj. 
Děkujeme za něj také všem sponzorům, kteří přispěli na jeho pořádání.
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Pozvánka na informační 
setkání s občany. 

Participativní Rozpočet města Sadská
Vážení občané města Sadská, co Vám ve Vašem městě chybí?
Co by se mohlo zlepšit?
Dozvíte se jak Vám Participativní rozpočet umožní se o své nápady podělit 
se sousedy, přáteli, ostatními obyvateli a zastupiteli města. Vybrán může 
být zrovna Váš návrh a díky němu naše Sadská může být zase o něco lepším 
místem k životu. Srdečně Vás zveme na veřejné setkání, na kterém se dozví-
te, jak vše bude probíhat.
Setkání se uskuteční 16.2.2017 v 18:00 v zasedací míst-
nosti hasičské zbrojnice.

Martin Shánil, 
radní města, koordinátor PaRo
koordinator@mesto‑sadska.cz

Participativní Rozpočet města Sadská
V letošním roce spouštíme v Sadské pro své obyvatele participativní rozpočet. Přidáváme se tak k prvním obcím v České republice, 
které chtějí rozhodování o rozpočtu ještě více přiblížit lidem. Občané Sadské sami díky participativnímu rozpočtu rozhodnou o tom, 
co radnice na své náklady vybuduje nebo opraví.

Ještě jednou si tedy připomeneme, co si pod pojmem participativní 
rozpočet představit…
Srozumitelně, jasně a jednoduše – participativní rozpočet umožňu-
je, aby se občané přímo zapojili do rozhodování o rozvoji své obce. 
Radnice vymezí část peněz z ročního rozpočtu, a obyvatelé podávají 
návrhy, co by se za tyto peníze mělo ve městě v následujícím roce 
vylepšit. Při tvorbě těchto návrhů se obyvatelé za asistence města 
setkávají na veřejných diskusích. Na nich diskutují o tom, co kon-
krétně chtějí ve své obci změnit a jak. Návrhy pak radnice posoudí 
z hlediska realizovatelnosti. Vyvrcholením je všelidové hlasování 
o tom, které návrhy obyvatel má obec realizovat.
Zastupitelé města Sadská v prvním ročníku odsouhlasili k roz-
dělení mezi několik projektů podaných obyvateli vyčlenit částku 
220 000 Kč. Nutné je pouze dodržet podmínku, že částka na re-
alizaci jednoho projektu nesmí přesáhnout 50% z rozpočtu, tzn. 
110 000 Kč a projekt musí být realizovatelný během jednoho roku. 
Musí se jednat o projekt investiční, nikoliv o podporu činnosti or-
ganizace nebo spolku. Na to slouží finance z individuálních grantů, 
které se každoročně rozdělují.

Leden‑únor 2017 – Informační kampaň

Dozvíte se všechny detaily spojené s přípravou roz-
počtu od začátku do konce; tj.‑, podmínkami vaší 
vlastní účasti, možnosti spolupráce s koordináto-
rem, pravidly pro podávání návrhů, způsobu ověře-
ní jejich realizovatelnosti a závěrečného hlasování. 

Právě nyní čtete první článek naší informační kampaně. Současně 
bude také spuštěn web projektu a na úvodním veřejném setkání za-
čneme diskutovat o tom, co a jak zahrnout do našeho participativ-
ního rozpočtu.

Únor‑ březen 2017 – Podávání návrhů občany

V této etapě bude moci každý občan Sadské starší 
16 let zasílat své návrhy prostřednictvím elektro-
nické pošty přímo koordinátorovi projektu nebo 
podávat písemně na podatelnu radnice k posouzení 
z hlediska realizovatelnosti. Autor každého projek-

tu musí získat podpisy minimálně 2 „garantů“, kteří jeho projekt 
podporují. S pravidly pro podání návrhů budete podrobně sezná-
meni v příštím čísle

Březen‑květen 2017  – Kontrola a  schvalování poda-
ných návrhů

V této fázi dojde k prověření realizovatelnosti jed-
notlivých návrhů odborníky z radnice. Vyřazeny bu-
dou jen projekty, které jsou nerealizovatelné, např. 
z důvodů majetkových vztahů, nebo podobných 
překážek. Cílem je pustit co nejvíce projektů do dal-

šího hlasování. Nad realizovatelnými projekty se setkáme zhruba 
v polovině dubna. Na tomto setkání budeme diskutovat o případ-
ných změnách či připomínkách, které byste případně navrhova-
telům doporučili. Předkladatelé návrhů pak s koordinátorem pro-
jektu, své návrhy „dopilují“ do výsledné podoby určené k následné 
veřejné prezentaci a hlasování.

Květen 2017 – Veřejná prezentace finálních návrhů

Autoři nápadů budou mít možnost prezentovat své 
návrhy veřejnosti, aktivně propagovat svůj návrh 
a seznámit s ním ostatní občany. Jednotlivé projekty 
budou představeny kromě webu projektu i formou 
výstavy.

Červen 2017 – Výběr návrhů a hlasování

O návrzích bude veřejnost hlasovat. Hlasování 
bude probíhat elektronickou i papírovou formou. 
Možnost hlasovat pro vybraný projekt mají obyva-
telé Sadské starší 16 let. Při hlasování bude využit 

takový volební algoritmus, který umožní distribuci kladných i zá-
porných hlasů mezi jednotlivé návrhy v poměru 2:1.

Červenec 2017 – Vyhodnocení a zahájení realizace 
vybraných návrhů

Projekty, které získají v hlasování největší podporu 
občanů, budou následně realizovány, buď vlastní-
mi kapacitami obce, nebo prostřednictvím dodáv-
ky služeb vybranými společnostmi. Zároveň dojde 
k vyhodnocení průběhu celého projektu a přípravě 

plánů na další rok.

Město Sadská na participativním rozpočtu spolupracuje se spo-
lečností Agora Central Europe, která má bohaté zkušenosti se za-
pojováním veřejnosti do rozhodovacích procesů ve veřejné správě. 
Zapojte se do tohoto projektu stejně jako obyvatelé Brna, Prahy 
10, Prahy 3, Ostravy, Zbraslavi nebo Mnichovic a využijte možnost 
rozhodovat o rozdělení části peněz z městského rozpočtu. Díky par-
ticipativnímu rozpočtu a aktivní účasti obyvatel mají na Zbraslavi 
např. nové zastávky hromadné dopravy či vybudovánu nájezdovou 
rampu do klubu aktivního stáří, na Praze 10 bylo upraveno okolí 
metra Strašnická či okolí výklenkové kapličky v Malešicích, Sadská 
bude dalším městem zapojeným do participativního rozpočtování.

Zamyslete se nad tím, co Vám ve Vašem městě chybí nebo co by 
se mohlo zlepšit. Bude Vás to stát pár minut při vyplňování do-
tazníku. Využijte možnosti podělit se o své nápady se sousedy, 
přáteli, ostatními obyvateli a zastupiteli města. Vybrán může být 
zrovna Váš návrh a díky němu naše Sadská může být zase o něco 
lepším místem k životu. To za to stojí, ne?

Martin Shánil, 
radní města, koordinátor PaRo

V prosinci jsme uskutečnili předvánočního setkání se staršími spoluobčany, 
které proběhlo v budově DPS. Naši senioři setkání velmi uvítali. Měli mož-
nost si pohovořit nejen mezi sebou, ale také s vedením města. Z vydařené 
akce si pak každý odnesl malý dárek.

Foto: Blažena Dvořáková

  

 

POZVÁNKA MĚSTA SADSKÁ 

Město Sadská zve seniory různého věku 
na pravidelný úterní kroužek TVOŘIVÉ RUCE, 

jehož lektorku bude Město Sadská financovat 
z vlastních zdrojů.                                         

Kroužek se bude konat každé úterý od 13:30 
do 16:O0  se ve společenské místnosti domu 

s pečovatelskou službou  Sadská. Pod vedením 
zkušené kreativní lektorky Lídy Petákové, si 
účastníci vyzkouší různé materiály k tvorbě 

(proutí, drátky, pedik, hlínu a další). 

Město Sadská chce tímto  přispět k 
pravidelnému setkávání seniorů a pokusit se 
tak příjemně tvořivě naplnit jejich volný čas. 

Začíná se v úterý 31. 1. 2017 

 

 

 

 

  

V sobotu 14. ledna přistál na sídlišti záchranářský vrtulník. Zdravotníci 
pomáhali občanovi Sadské, který se těžce poranil při nesprávném použití 
elektrického stroje. Fotografii poskytl pan Michal Hrúz.

Vánoční koncert v kostele svatého Apolináře v Sadské v neděli 11. 12. 
Goldbergovské variace Johanna Sebastiana Bacha v podání Laubova tria.
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Vánoční turnaje
6. 12. proběhl na naší škole turnaj v kinballu 
a 20. 12. ve florbalu. Tyto sporty jsou u nás ob-
líbené. Potvrzuje to velká účast žáků na obou 
turnajích.

Krajský přebor v šachu
Ve středu 14. 12. se tým žáků z 2. stupně účast-
nil krajského kola v šachu. Přestože žáci podali 
výborné výkony, postoupit dál se jim nepodařilo. 
Nakonec skončili na krásném 5. místě. Chlap-
cům děkujeme za reprezentaci a paní Škrabán-
kové za přípravu týmu. Zvýšený zájem o šachy 
nás těší. Tato úžasná hra podporuje logické myš-
lení a dětem pomáhá v soustředění.

Výlet za kredity
V úterý 10. ledna se vybraní žáci zúčastnili výletu 
za kredity do SKI areálu Kozákov. Ve 12 hodin 
jsme nastoupili do autobusu, který nás dovezl 
na místo. Cesta byla dlouhá, ale stála za to.
Když jsme dorazili do areálu, vytáhli jsme snow-
boardy, lyže i boby. Čekaly nás tři hodiny lyžo-
vání, během nichž jsme se mohli také občerstvit 
a ohřát v bufetu.
Lyžování uteklo jako voda a nikomu se nechtělo 
domů. Do Sadské, kde náš již očekávali rodiče, 
jsme dorazili v 18 hodin.

Anna Šubrtová, Martina Procházková, 8. B

Klub mladého diváka
V sobotu 17. 12. 2016 jsme s KMD zhlédli 
v Divadle v Dlouhé představení Souborné dílo 
Williama Shakespeara ve 120 minutách. Toto 
představení bylo velmi neobvyklé, ale zároveň 
velice vtipné. Hráli v něm jen tři muži – Jan Vo-
ráček, Miroslav Táborský a Martin Matejka. Ve-
lice jsme ocenili to, že vše ztvárnili s nadsázkou 
a nebylo to nudné a dlouhé. Herci spolupracovali 
s diváky a byli vtipní. Nejvíce se nám líbila tragé-
die Othello, která byla pojata jako rap. Pro mno-
hé z nás to bylo nejlepší představení, které jsme 
se školou navštívili.

Vánoce v Plzni
Vánoce neprožívala družstva U11 a  U13 
doma u televize, ale na vánočním turnaji 
pod záštitou FIBA v  Plzni. Pohodové dny 
se změnily v noční můru hned při odjezdu, 
kdy chodila jedna SMS za druhou – „neje-
de, zvrací“, „nejede, má teplotu“, „nejede, 
má dutiny“..Týmy tak zůstaly v minimální 
sestavě bez možnosti střídání.
U11 zůstal navíc bez hráček základní sestavy, 
takže jsme byli zvědaví, jak si poradí s vypjatými 
zápasy ostatní. Poradily si, a pro nás velmi pozi-
tivně. Nejen že zvládly náročný program fyzicky, 
ale i herně nezklamaly. V silné skupině podlehly 
jen Strakonicím, a z 2.místa postoupily do semi-
finále. Tam na ně čekal chlapecký tým Rokycan, 
který si přijel zjevně zvyšovat sebevědomí mezi 
děvčata. Měl totiž ve svém středu 2 dívky, kte-
ré proti nám nastupovaly jen sporadicky. I tak 

holky nechaly na hřišti všechno, což bylo vidět 
na místy „poplakávajících“ chlapcích. Silovost 
a atletičnost kluků se na výsledku projevila a nás 
po prohře čekal zápas o 3.místo. Tady se absence 
základních hráček ukázala jako důležitý faktor 
a my po prohře brali smolné 4.místo. I tak holky 
nezklamaly a odvezly si spoustu zkušeností a ná-
mětů pro další tréninky.
Starší tým odjel také oslaben v minimálním po-
čtu 10 hráček a již první den bylo jasné, že ten-
to počet nezůstane. Ještě ten večer ulehla jedna 
z hráček, pak došlo ke zranění dalších dvou 
a v turnaji pokračovalo jen 7 statečných. Ty ode-
hrály 3 zápasy denně a měly toho vážně dost. 
Přesto se probojovaly až do semifinále, kde je 
zastavil vysoký tým Karlových Varů. Proti výško-
vé převaze jsme neměli šanci a tak jsme nastou-
pili do posledního zápasu proti BŠ Praha. Velmi 
silný pražský tým, který konkuruje nejlepším 
pražským klubům, byl pro nás velkou překážkou 

před ziskem bronzu. Na lavičce plný počet hrá-
čů, jasná silová převaha. Zápas se neodvíjel v náš 
prospěch již v první čtvrtině. Pro velký počet fau-
lů vlastní nedisciplinovaností usedla na lavičku 
jedna z hráček základní sestavy a rázem jsme 
byli jen v šesti. V průběhu 3/4 jsme prohrávali již 
o 16 bodů a zápas se zdál ztracený. Holky však 
na hřišti předvedly neskutečnou vůli a dokázaly 
zápas zdramatizovat. Podařilo se nám vyrov-
nat a pár vteřin před koncem jsme měli v rukou 
dokonce vítěznou střelu, která bohužel do koše 
nespadla. V prodloužení oba týmy dlouho nedaly 
ani bod. Nakonec byl šťastnější soupeř, který vy-
hrál na TH. I tak jsem musela před děvčaty smek-
nout, protože výkon, který v tomto minimálním 
počtu předvedly, byl obdivuhodný. Čtvrté místo 
sice mrzí, ale předvedená hra v žádném případě. 
Snad nám to pomůže jako příprava do dalších 
kol soutěže.

Jidřiška Řehořková

Základní škola děkuje Klubu přá-
tel školy za poskytnuté finanční 
prostředky na nákup běžecké-
ho vybavení pro žáky 2.stupně. 

Kromě lyžařského výcviku slouží 
nové běžky a boty i v rámci hodin 

tělesné výchovy.

Děkujeme rodičům prvňáčků za spolupráci v prvním pololetí.
Naďa Prejzová a Lucie Sládková

Jako každý rok byli vyhlašováni v Nymburce nejúspěšnější sportovci a sportovní týmy regionu. Hráčky ŠBK byly nominovány na ocenění stejně jako v mi-
nulém roce. Důvodem bylo 2. místo na MČR v kategorii U11. V konečném účtování skončily nakonec mezi týmy mládeže na skvělém 3. místě za ligovými 
kadetkami Nymburka a deblkánoí Fuksa‑Kořínek.

Tak trochu jiný tělocvik
Využili jsme příznivých lednových podmínek 
a hodiny tělesné výchovy jsme strávili na sněhu 
s běžkami.
Vyrazili jsme směrem k sokolovně, kde jsme si 
obuli běžky. Na všechny spolužáky lyže nevysta-

čily, proto nás doprovázeli pěšky. Rozběhli jsme 
se po vyznačeném okruhu. Po deseti minutách 
jsme se s kamarády vyměnili. Následovalo mno-
ho směšných pádů. Všichni jsme ale tělesnou 
výchovu přežili ve zdraví, nikomu se nic nestalo. 
Navíc jsme si to báječně užili.

Anna Šubrtová, Martina Procházková, 8. B

Foto: Divadlo v Dlouhé

Vánoční vystoupení v kině
Ve čtvrtek 15. 12. se v sadském kině kona-
lo vánoční vystoupení základní školy pro 
veřejnost. Začátek byl v 17 hodin.
Tomuto vystoupení předcházel od 14 hodin vá-
noční jarmark uspořádaný ve školní jídelně. Zde 
si mohli návštěvníci prohlédnout či zakoupit vý-
robky našich žáků a rodičů. Děti vyráběly různé 
předměty v keramických kroužcích, v hodinách 
výtvarné výchovy a pracovních činností. Za pří-
pravu jarmarku zodpovídaly paní učitelky Radka 
Bláhová a Daniela Hubáčková.
Zaplněný sál kina přivítala paní učitelka Anna 
Froňková, která diváky provázela celým veče-
rem. Zároveň poskytla krásný klavírní doprovod 
všem účinkujícím.
Vánoční vystoupení zahájily třídy 2. A, 2. B a 2. C 
se svým hudebním a recitačním pásmem, ve kte-
rém přivolávaly Mikuláše a čerty, zavzpomínaly 
na sv. Martina, sv. Barboru a sv. Kateřinu, za-
zpívaly vánoční písně, koledy a přednesly básně 
plné touhy po Vánocích a pokojném rodinném 
soužití. Pásmo doplnily obrázky s vánočními 
motivy, které nakreslila paní učitelka Daniela 

Hubáčková. Společně toto pásmo nacvičily Rad-
ka Bláhová, Vlasta Fitzová a Hana Šustová.
Žáci šestých tříd nás překvapili vlastními texty, 
které vytvořili ke známé koledě „Pásli ovce vala-
ši“.
Spolu s pěveckým sborem Anny Froňkové jsme 
se na chvíli ocitli mezi Indiány, Eskymáky a Aus-
tralany v době Vánoc. Žáci používali jako do-
provod triangl, bubínek a další drobné hudební 
nástroje. Sólo na zvonkohru (xylofon) zahrála 
žákyně Anna Šubrtová. Duet písně Tajná místa 
zazpívaly Andrea Kovaříčková a Justýna Šťastná.
V následujících chvílích bylo vyhlášeno překva-
pení večera – pěvecké vystoupení učitelů. Z je-
jich úst zazněly písně skupiny Čechomor, Spiri-
tuál kvintet a Javory.
K učitelům se na závěr připojili téměř všichni 
účinkující a z plně obsazeného jeviště zazpívali 
známé koledy. Účinkující byli odměněni potles-
kem. Během vystoupení vytvořili diváci příjem-
nou atmosféru, díky tomu jsme všichni odcháze-
li domů krásně vánočně naladěni.

Anna Šubrtová, Martina Procházková, 8. B

SPORTOVCI REGIONU
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Knižní novinky v městské knihovně
Michal Viewegh – Melouch
Dva dlouholetí kamarádi a někdejší kolegové-

‑učitelé se už pár let živí 
poněkud lukrativnějšími 
profesemi: jeden jako gi-
golo a druhý jako nájem-
ný vrah. Aby si od svých 
náročných povolání 
na pár dní odpočali, vyrazí 
na řeku Sázavu. Jenomže 
muži jak známo nepřestá-
vají pracovat ani na dovo-
lené.

Markéta Zahradníková a Zbigniew 
Czendlik – Postel hospoda kostel
Není kněz jako kněz – Zbigniew Czendlik je 
toho skvělým důkazem. Studium Bible je pod-
le něj nuda, nerad zpovídá své farníky, a chce‑li 
někdo pokřtít, dlouho ho odrazuje. Miluje ženy, 
rád si pochutná na dobré whisky, v hospodě je 
jako doma. Proč se mu nelíbilo ve Vatikánu? Jak 
zvládá celibát? K čemu by vedl své děti a co je 
v životě nejdůležitější? 
Nahlédnete do soukromí 
jednoho pozoruhodného 
muže a zjistíte, jak vnímá 
mezilidské vztahy, život 
i Boha. Není vyloučeno, že 
vás zbaví některých před-
sudků a zkreslených před-
stav, proto ji čtěte pouze 
na vlastní nebezpečí.

Marie Poledňáková – Ten, kdo tě 
miloval
Vanda Kalinová žila spokojený život na lázeň-
ském maloměstě. Ale pak zasáhl krutý osud a ona 
se po ztrátě manžela, elitního vyšetřovatele, musí 

postavit celému světu 
a udržet rodinu pohro-
madě. Snad i předvánoční 
shon by mohl paradox-
ně pomoci… Jenže pak 
v manželových věcech 
narazí na dokumenty, 
které ukazují, že Josef k ní 
nebyl ani zdaleka upřím-
ný… Vanda se tak po boku 

svých dětí a tchyně vydává po stopách temných 
tajemství, které vedou nejen k nejmocnějšímu 
muži kraje, ale i do její vlastní minulosti. Odpo-
vědi, které získá, však mohou ohrozit vše, co mi-
luje…

Jiří Padevět a Luděk Staněk – Pod 
tíhou historie
Pro Jiřího Padevěta je historie více, než jen sled 
dat a událostí. Jeho historické práce, mapující 
události druhé světové války v Čechách a na Mo-
ravě, dokáží z na první pohled banálního prů-
sečíku míst a dat extrahovat konkrétní lidské 
osudy, často neveselé, ně-
kdy hrdinské. Autor knih 
Průvodce protektorátní 
Prahou či Krvavé finále 
z obyčejného a až neemo-
cionálního popisu často 
hrůzných válečných udá-
lostí loví otázky po obec-
ném smyslu lidství a tom, 
co dělá člověka tím, čím 
je. V obsáhlém knižním 
rozhovoru s publicistou 
a Luďkem Staňkem Jiří Padevět vysvětluje, proč 
jej přitahují právě temné stíny poslední války 
na českém území a proč má touhu jit a dívat se 
tam, odkud ostatní často odvracejí zrak.

Manfred Spitzer – Kybernemoc
Digitalizace všedních dnů 
narůstá — a má fatální 
následky.
Když digitálním médiím 
přenecháme kontrolu nad 
všemi oblastmi našeho 
života, když dlouhé ho-
diny hrajeme online hry 
a ztrácíme se na sociál-
ních sítích, stávají se z nás 
kybernemocní lidé. Mezi 
následky tohoto stavu patří stres, ztráta empa-
tie, deprese i poruchy spánku a soustředění. Děti 
mají poškozenou motoriku a schopnost vnímání. 
Manfred Spitzer na základě nejnovějších vědec-
kých studií ukazuje, do jaké míry tento trend 
ohrožuje naše zdraví, informuje o rozšířených 
modelech nemocí, varuje před zdravotními rizi-
ky digitální techniky a vysvětluje, jak se můžeme 
chránit.

Zuzana Pospíšilová – Knihovnické 
pohádky

S touto vtipně ilustro-
vanou knížkou poznáte 
knihovnu tak, jak ji ne-
znáte. Seznámíte se skřít-
ky knihovníčky, vysvobo-
díte zakletou knihovnici, 
budete svědky toho, jak 
se z čarodějnice stane váš-
nivá čtenářka, a možná se 
i dozvíte, jak vznikla první 
kniha. Jistojistě se však 

utvrdíte v tom, že knížky jsou výborní kamarádi, 
se kterými nikdy nehrozí nuda. Pěknou zábavu 
s Knihovnickými pohádkami!

Za knihovnu
Monika Malinová – vedoucí knihovny

Vánoční vystoupení MŠ Sadská
Je již milou tradicí naší mateřské školy 
pořádat vánoční vystoupení pro rodiče 
a přátele školy.
Tentokrát se konalo poprvé 22.12.2016 odpoled-
ne v kostele svatého Apolináře v Sadské.
Gotickým kostelem zněl zpěv koled, děti reci-

tovaly básně a paní Helena Sasková nás skvěle 
doprovázela na varhany. Celá akce proběhla 
ve znamení kouzelné atmosféry a připomněla 
nám krásný adventní čas.
Výtěžek z dobrovolného vstupného věnovala ře-
ditelka MŠ Dana Kaplanová na opravu kostela. 

Velké poděkování patří panu faráři P. Jaroslavu 
Krajlovi, který nám umožnil toto slavnostní vá-
noční vystoupení a paní Heleně Saskové za sr-
dečná a milá slova i hudební doprovod.

MŠ Sadská

Obrazový slovník představuje 
i výtvarníky ze Sadské
V  prosinci 2016 vydalo nymburské nakladatelství 
VEGA‑L knížku Stručný obrazový slovník výtvarníků, 
sochařů, fotografů etc. regionu Nymburk, Poděbra-
dy, Lysá nad Labem, SADSKÁ a dalších obcí regionu. 
Snahou editora bylo zachytit současný výtvarný ži-
vot na území bývalého okresu Nymburk.

Kniha obsahuje 150 krátkých medai-
lonků malířů, grafiků, ilustrátorů, 
sochařů, restaurátorů, fotografů, ke-
ramiků, jsou tu i šperkařky, řezbáři, 
umělecký truhlář, scénografové, archi-
tekti i autor kresleného humoru. Jsou 
zde představeni jak amatéři, tak profe-
sionálové. Příslibem pro budoucnost je 
značné množství mladých výtvarníků. 
Každý medailonek je doplněn portré-
tem autora a několika fotografiemi jeho 
děl. Sadských občanů je kolem deseti. 
Knížka je k nahlédnutí a k zapůjčení v Městské knihovně v Sadské. Město Sadská 
vydání publikace podpořilo finanční dotací.
Slavnostní křest knihy se uskutečnil ve čtvrtek 19. ledna 2017 v bývalé obřadní síni 
Městského úřadu Nymburk na Palackého třídě. Ve stejné budově je možno zakoupit 
publikaci v pracovních dnech dopoledne v Nymburském kulturním centru.

Jiří Černý s použitím textu Jana Řehounka

0Srdečně zveme rodiče, prarodiče, kamarády, známé i 
náhodné kolemjdoucí na  
 

rodinného centra  
 
 
 
 
pondělí 30. ledna 2017,  
17:30 hod, kino Sadská 

 
 Hřejivá vystoupení malých i velkých kurzistů našeho 

rodinného centra  
 Akce roku 2017  

 
Vstupné: dobrovolné  
Občerstvení: z trouby naší babičky  
 

Anička - 605 278 909 | Hanka -  724 166 664 
www.zivotjehra.com | info@zivotjehra.com 

 
 

Lektorský tým:  
 

Anička Kracíková – taneční obory, angličtina  
Daniela Hrubešová – taneční obory, zdravotní cvičení pro děti i dospělé 
Hanka Dančišinová – taneční obory     

 
Radka Kudrnová – meditace, léčebný tanec, cvičení pánevního dna  
Martin Richter – sportovní obor – florbal 
Monika Mašatová – taneční obory  
Dan Drahokoupil – sportovní obor – florbal, kruhový trénink 

 

Nabídka kurzů: 
Pro nejmenší (s rodiči): 

KLUBÍK PRO RODIČĚ A DĚTÍ 12 MĚSÍCŮ – 2 ROKY (1x týdně 45 minut) – výtvarná, pohybová a hudební výchova v doprovodu rodičů, náměty pro volný čas 
Mrňata už bez rodičů: 

HRY PRO DĚTI 3-5 LET (1x týdně, 45 minut)- rozvoj motorické soustavy dětí pomocí pohybových her, práce v kolektivu 
TANEČKOVÁNÍ I. 5-8 LET (1x týdně 90 minut) -  rozvoj rytmické výchovy dítěte v rámci pohybové činnosti. První taneční choreografie 

NOVÉ!!! -TANEČKOVÁNÍ II. 5-8 LET (1x týdně 60 minut) -  nástavba ke kurzu tanečkování pro ty, kteří chtějí víc, nebo tanečkování na zkoušku pro ty, co teprve začínají. 
Děti (nejen) školou povinné: 

TANEČNÍ SKUPINA DANCE FACTORY JUNIOR 9-12 LET (1x týdně 90 minut) - taneční skupina 
TANEČNÍ SKUPINA ZAHRA OD 9TI LET (1x týdně 55 minut) 

taneční skupina zaměřená na orientální tanec - klasický orientální tanec s předměty i bez, folklorní egyptský tanec, indický Bollywood. 
FLORBAL OD 6TI LET (1x týdně 60 minut) – dynamický hravý sport pro malé kluky, ale i holky 

NOVÉ!!! – LATINO STYLE 5-8 LET (1x týdně 45 minut) – latinsko-americké a karibské sólové tance pro děti 
Mládež/ dospělí 

DANCE JÓGA OD 13TI LET, DOSPĚLÍ (1x měsíčně 115 minut) – zaměření na flexibilitu, rovnováhu a protažení. Cviky seskupené do jednoduchých tanečních choreografií. 
TANEČNÍ SKUPINA DANCE FACTORY TEENS 13 - ??? LET (1x týdně 120 minut) - taneční skupina 

ORIENTÁLNÍ A BŘIŠNÍ TANEC MLÁDEŽ, DOSPĚLÍ (1x měsíčně 115 minut) - taneční skupina zaměřená na orientální tanec - klasický orientální tanec s předměty i bez, indický Bollywood. 
PILATES, PILATES MÍČE (2x týdně 55 minut)-   Cvičení vhodné pro všechny věkové kategorie i pokročilosti.  

POWERJÓGA, JÓGA, NOVÉ!!! JIN JÓGA, HORMONÁLNÍ JÓGOVÁ TERAPIE - kurzy vhodné pro všechny, kteří se chtějí naučit základům jógy, probíhá klidným tempem při použití 
jednoduchých ásán (pozic), tak aby byl každý schopen se správně naučit dýchat, držet tělo, koncentrovat a uvolnit se. 

NOVÉ!!! – VĚDOMÝ TANEC S MEDITACÍ (1x týdně 90 minut) – meditace, léčebný tanec, cvičení pánevního dna – propojení fyzického těla a duše. 
NOVÉ!!! – KRUHOVÝ TRÉNINK (2x týdně 60 minut) – posílení a zpevnění celého těla, tvarování postavy, protažení, fyzická kondice 

 
Zaujaly vás naše kurzy? Přidejte se k nám. Přijďte se kdykoliv v únoru podívat na běžící lekce, vyzkoušejte zdarma a bude-li vám kurz sedět, přidejte se. 

Bližší informace: Anička – 605 278 909, anicka@zivotjehra.com, Hanička – 724 166 664, krtecek2@gmail.com 
www.zivotjehra.com | info@zivotjehra.com 
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Vánoční badmintonový turnaj
Již tradičně uspořádal badmintonový oddíl TJ. 
Sadská vánoční turnaj dvojic. Vzhledem k tomu, 
že tentokrát se sešel nečekaně velký počet zájem-
ců, museli organizátoři improvizovat a hrálo se 
tedy vždy na dva zkrácené sety každý s každým. 
Sehrálo se celkem přes neuvěřitelných 140 zá-
pasu a celý turnaj se protáhl až do pozdních ve-
černích hodin. Všichni startující byli odměněni 
malými upomínkovými cenami a jak se navzájem 
shodli, celý turnaj neměl chybu, a to i díky man-

želům Hendrychovým za zajištěni občerstvení 
v hospůdce Sokolovna, za což jim patří náš dík. 
Je vidět že badminton v Sadské se již natolik roz-
šířil že turnaje se nezúčastnili jen hráči Sadské 
ale i zájemci z Prahy, některých vzdálenějších 
obcí nymburského okresu a Kolína, což přidělává 
vrásky na čele organizátorů ale zároveň je to i od-
měnou za jejich práci.

Za oddíl badmintonu TJ Sadská, P.M.

Informace ze Základní kynologické organizace Sadská
V závěru minulého roku přišel čas zhodnotit čin-
nost naší základní kynologické organizace a mu-
sím s potěšením říci, že výsledky našich členů 
jsou za rok 2016 opravdu významné a daly by se 
rozdělit do tří směrů. Výstavní, všestranného vý-
cviku a záchranářského výcviku.Ve všech těchto 
kynologických činnostech byli naši členi velmi 
úspěšní.
Ale začněme od začátku…
První akcí kterou otvíráme již tradičně každoroč-
ně jarní sezonu, je poslední dubnový den „pálení 
čarodějnic“. Ve spolupráci s místními hasiči naše 
cvičiště ožije dětmi a jejich rodiči a obvykle spo-
lečná zábava končí v pokročilých nočních hodi-
nách.

Další akcí pořádanou v loňském roce na našem 
cvičišti byla 7.5. Klubová výstava dobrmanů, zú-
častnilo se jí 28 jedinců.Výstavu posuzovala vel-
mi citlivě jak ke psům, tak k vystavujícím, dlou-
holetá chovatelka tohoto plemene RNDr. Helena 
Grocholová. Celkovým vítězem a titulem výborná 
1, CAC a BOB se pyšní fena Mon Cherrie Bohe-
mia Gotika naší členky ing. Jany Krejčí. Gratulu-
jeme!
22. ‑23. května proběhlo v Maďarsku Mistrovství 
světa ve výkonu dobrmanů, kterého ze zúčastnila 
naše členka Leona Sosnová se svým dobrmanem 
Apollem od Novomlýnských jezer a po nepove-
dené stopě úspěšně zabodovala v kategoriích 
poslušnost a obrana podle IPO3 a získala 92 a 95 
bodů ze sta možných. Gratulujeme!
29. května se také poprvé na našem cvičišti obje-
vili francouzští buldočci a proběhla zde ve spolu-
práci s klubem MSBMK bonitace. To jsme ještě 
netušili, že se k nám budou buldočci vracet opa-
kovaně z úplně jiných důvodů.
Červen již byl ve znamení plemene německý ov-
čák. Konala se zde již tradičně Oblastní výstava 
a bonitace. Oblastní výstavy se zúčastnilo 56 zví-
řat. Rozhodčí ing. Jiří Novotný zadal titul Oblast-
ní vítěz pouze v kategorii psů a to krátkosrstému 
Zac Hartis Bohemia a dlouhosrstému Primus 
Framato Rolau. Z našich členů se zúčastnil Jaro-
slav Boroven se svým Velsem z Agíru a hostující 

členka Martina Milerová se svou fenou Daphnee 
Marat Bohemia. Daphnee zabojovala a získala 
titul velmi dobrá 1, vítězka třídy mladých. Gra-
tulujeme!Oblastní výstava v Sadské má již dlou-
holetou tradici a jsme rádi, že se vystavovatelé 
do Sadské rádi vrací.
Bonitace následující den se zúčastnilo 19 zvířat 
a všechna prošla bonitací úspěšně. Moc všem 
majitelům gratulujeme.
V červnu se konalo v Roudnici n/Labem Mistrov-
ství republiky všech plemen FCI IPO, na které se 
nominovala Leona Sosnová se svým dobrmanem 
Apollem od Novomlýnských jezer. Vyrovnaným 
výkonem ve šech třech disciplínách, 275 bodů, 
titul CACT a celkové 9. místo z 56 účastníků mezi 
všemi plemeny je pro plemeno dobrman histo-
rickým úspěchem. Posléze se tato dvojice stala 
i druhým náhradníkem na Mistrovství světa FCI 
IPO. Účast na této soutěži je nejvyšší meta, které 
lze v tomto sportovním odvětví dosáhnout. Gra-
tulujeme!
Jako samostatnou kapitolu jsem si nechala ne-
všední úspěchy naší členky Dáši Kopencové 
na poli záchranářského i všestranného výcviku, 
kde se svou mladou fenou holandského ovčáka 
Beatrix z Vandalky složila během uplynulého 
roku neskutečných 10 (!) zkoušek. Zkoušky 
ZZO,ZZP1,ZZO1,ZTV‑1,ZPU‑1,RH‑TE,RH-
‑FLE a RH‑TA což jsou zkoušky záchranářského 
psa a zkoušky BH a ZM, což jsou základní zkouš-
ky všestranného výcviku. Nechápu. že ještě našla 
dva volné víkendy a 9.4. se zúčastnila záchranář-
ského závodu „Pohár výcvikářů“ a obsadila krás-
né 3. místo z 18 zúčastněných. 29.4.‑1.5. byla 
účastníkem Mezinárodního meetingu záchra-
ných psů 2016, kde obsadila krásné druhé místo 
v družstvech. Velká gratulace!
V létě se naši členové rozhodli podpořit novou 
činnost na našem cvičišti a to výcvikovou školič-
ku pro francouzské buldočky. Z aktivity Leony 
Sosnové, dlouholeté chovatelky francouzských 
buldočků, vznikla myšlena pomoci majitelům to-
hoto plemene s výchovou a základním výcvikem. 
Je to první taková aktivita v celé republice a setka-
la se s obrovským úspěchem. Z předpokládaného 
jednoho víkendu měsíčně, se pro velký zájem ma-
jitelů z celé republiky stávají někdy i 3 sobotní vý-
cvikové dny měsíčně. Buldočci se opravdu snaží, 
dělají neskutečné pokroky a jsou příkladem toho, 
že základní výchovu a ovladatelnost se opravdu 
naučí každý pes každého plemene.
V srpnu se Josef Okáník se svým dobrmanem 
Crissem Royal Dux zúčastnil závodu CACIT-
‑Dobříš, kde z 271 body obsadil krásné 12 místo 
a další titul CACT. Splnil tím první nominační zá-
vod na MS dobrmanů IDC. Gratulujeme!

Úspěšný rok 2016 byl i pro další naše členy – Vla-
dimíra Beneše a hostující Martinu Milerovou, 
kteří se svými fenami německého ovčáka Oli 
z Agíru a Myra z Jiř‑Moch složili zkoušku ZVV1. 
Oba se též zúčastnili i Oblastní výstavy němec-
kých ovčáků v Mělníku. Fena Oli z Agíru výborná 
2 tř.pracovní a fena Myra z Jiř‑Moch velmi dobrá 
2 ve třídě dospívajících dlouhosrstých.
Poslední významnou akcí roku 2016, kterého se 
zúčastnili naši dva členi, bylo Mistrovství repub-
liky dobrmanů podle IPO3 ve Stránčicích. Výcvi-
kář našeho klubu Jožka Okáník se svým Crissem 
Royal Dux vyhrál a stal se Mistrem republiky 
ve výkonu dobrmanů pro rok 2016, obdržel titul 
CACT a nominoval se tímto přímo na Mistrovství 
republiky všech plemen FCI IPO pro rok 2017. 
Leona Sosnová se svým Apollem od Novomlýn-
ských jezer obsadila druhé místo, titul res.CACT 
a Apollo tímto výsledkem splnil podmínky titulu 
„Český šampion práce“. Criss je již hrdým no-
sitelem tohoto prestižního titulu z loňska a je 
naprostým fenoménem, že v celé historii chovu 
dobrmanů na tento titul „dosáhli“ pouze dva je-
dinci a oba jsou členy našeho klubu ZKO Sadská 
a vlastně téměř ve stejném období.
Nutno podotknout, že se oba tito dobrmani se 
svými majiteli nominovali na Mistrovství světa 
dobrmanů IDC, které se bude konat příští rok 
v Itálii. Držte palce!
Po celý rok pokračovaly také jednou až dvakrát 
měsíčně obranářské dny s Joskou Kubcem, sva-
zovým figurantem, kde opět ZKO Sadská hostí 
zájemce z okolních kynologických cvičišť. Obra-
nářské dny budou pokračovat i v současném roce.
V neposlední řadě je nutno říci, že členové stále 
pracují na zvelebení cvičiště. Za celý rok odpra-
covali celkem 561 hodin. Kromě běžné údržby 
se postavil dřevník, zpracovalo se dříví na topení 
a dozdíval se štít kůlny. Všem, kdo se na práci po-
dílí, moc děkuji.
Jsem opravdu moc ráda, že naše cvičiště patří 
mezi ty aktivní, naši členové se podílí na všech 
akcích ‚ které pořádáme a mnozí se jich se svými 
psy i aktivně účastní. Někteří reprezentují na nej-
vyšších soutěžích a opravdu mohu myslím nejen 
za sebe ale i za Jožku nebo Dášu říci, že si vážíme 
zázemí ‚ které nám klub vytváří, třeba jen tím, že 
ostatní členové na sebe přenesou zodpovědnost 
za konání akce, když své psy připravujeme na ně-
jaký významný závod. I za to vám patří dík.
Je mi potěšením konstatovat, že výroční zpráva, 
kterou již píši poněkolikáté, je každoročně delší 
a obsáhlejší, což je známka toho, že se nám pro-
stě daří!

Za ZKO Sadská Leona Sosnová

Těšíme se na ples!
Kulturní a informační centrum a Město Sadská 
zvou všechny příznivce našeho města na Spole-
čenský ples města Sadská pod záštitou starosty 
Milana Dokoupila. Přijďte se 25. února pobavit 
a zatančit si, čeká vás příjemná plesová atmosféra 
a skvělá zábava. Nejdříve parket rozzáří půvabné 
tanečnice Dance Factory při RC Život je hra s vy-
stoupením Runaway, po té vás okouzlí tanečnice 
skupiny DC Glow a kolem půlnoci už tradičně 
rozjede spanilou jízdu pánská skupina Vánek. 
Především si však zatančíte vy a k tomu vám bude 
hrát kapela POHODA. Nebude chybět bohatá 
barevná tombola plná exkluzivních a lákavých 
cen, které věnovali laskaví sponzoři ze Sadské 
a okolí.
Vstupenky již v prodeji! KIC města Sadská, 
Palackého nám. 257, nebo volejte 603 89 13 04 
a urychleně rezervujte. Cena 180,‑Kč

POZOR! Milé dámy, chcete mít výjimečný účes 
na ples? A krásné profesionální líčení? Po celý den 
25. února je vám k dispozici profesionální vizá-
žistka Helena Burešová a dokonce přijede k vám 

domů. Stačí se objednat na tel.č. 777200255 
nebo napište na email: helca02@volny.cz 
hhttp://helca02.wixsite.com/hburesova02

‑kic‑

Kdy? Každou středu od 18.30 v Kultur-
ním 
a informačním středisku v Sadské (1. pa-
tro budovy 
muzea na Palackého náměstí).

 18. ledna 2017 – „Novoroční“ výtvarná 
dílna s Veronikou – tvoření z papíru

 25. ledna – ILUZE – diskusní Rozces-
tí – u čaje, kávy a malého občerstvení si 
popovídáme o iluzích i skutečnostech, 
na nichž záleží

 1. února – Jak se žije v Tunisu – cesto-
pisné Rozcestí s paní Naďou Vlkovou – 
projekce fotek, vyprávění, sdílení neotře-
lých zážitků

 8. února – jarní prázdniny, Rozcestí se 
nekoná

 15. února – ŽENA A ŽIVOT – setkání 
s Olgou Moldanovou, manželkou bisku-
pa Apoštolské církve, maminkou tří dětí, 
babičkou a velmi zajímavou ženou (mu-
žům vstup povolen )

 22. února – Mozaika ze sportu, hudby 
i filmu – Zveme všechny, kdo si chtějí za-
soutěžit, i ty, kdo chtějí jen strávit příjem-
ný večer a zasmát se, na večer ve Vlastově 
režii.

 1. března – připravujeme vyrábění ne-
jen pro ženy, ještě upřesníme

 8. března – diskusní Rozcestí s panem 
Karlem Skřivánkem na téma ODPA-
DY – nejen o třídění, ale i o tom, co se 
konkrétně děje s odpady, které se vytřídí 
u nás v Sadské…
Pořádají křesťané z Apoštolské církve.
Kontakt: rozcesti.sadska@seznam.cz

 

 

MŠ SADSKÁ POŘÁDÁ V SOBOTU

18. ÚNORA 2017 OD 15.00 HODIN

V SADSKÉ SOKOLOVNĚ

MAŠKARNÍ BÁL 
S

FEŠÁKEM PINEM   A   BÓŇOU  BON  BÓŇOU

PLNÝ HER, TANCE, SOUTĚŽÍ A ZÁBAVY 

Pro děti v doprovodu rodičů

JAKO HOSTÉ VYSTOUPÍ DĚTI 

Z DANCE STUDIA ANET.

VSTUPNÉ JE DOBROVOLNÉ



MUDr. Nataliya Filip přijme do své zubní ordinace 
nové klienty. Objednání na tel.: 325 594 290.

12 KULTURA A INZERCE
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JARNÍ PRÁZDNINY
MILÉ DĚTI, o jarních prázdninách se 
NA VÁS BUDEME TĚŠIT V KNIHOVNĚ.
Z technických důvodů se nemůže konat pří-
městský tábor v sálech budovy muzea, ale bu-
deme rádi, když přijdete do dětského oddělení 
v knihovně, kde vás zabavíme celé dopoledne 
alespoň dva dny. Třetí den pojedeme na výlet.

6. února PONDĚLÍ 
od 9,00 hod. do 12,00 hod.  
POHÁDKA A TVOŘENÍ‚ 50,‑ Kč

8. února STŘEDA 
od 9,00 hod. do 12,00 hod.  
DESKOHRÁTKY dopoledne plné 
her pro chytré hlavičky 20,‑Kč

9. února ČTVRTEK 
VÝLET DO PRAHY VLAKEM, 
A DO KINA. 
(Podrobnosti včetně ceny – budou 
upřesněny v týdnu během jarních 
prázdnin. Pedagogický dozor zajiš-
těn)

Milí rodiče, vzhledem k tomu, že prostor 
knihovny je malý, byli bychom rádi, kdybyste 
své děti přihlásili předem.
Stačí poslat sms na tel. č. 603 89 13 04. Napsat 
na email kic.sadska@email.cz, nebo osobně 
KIC Palackého nám. 257, případně v knihovně 
Palackého nám.3. PITNÝ REŽIM ZAJIŠTĚN.

‑kic‑

 

 Pozor!!! Sleva 500,- Kč na druhý kurz dle vlastního výběru (voucher uplatnitelný pouze v tomto pololetí).  
 V případě, že přivedeš nového kamaráda mezi nás (= nebyl kurzistou ve školním roce 2014/2015), máš 

druhý kurz dle vlastního výběru zcela zdarma.  
 Sál označený jako „J“ znamená, že se kurz koná mimo rodinné centrum:  

 Páteční Florbal bude probíhat v sokolovně 
 Dance Factory Teens v aule ZŠ Sadská  

 V rozvrhu může dojít ke změně v případě, že se nějaký kurz neotevře, nebo po dohodě lektora s kurzisty.   

Den v týdnu Sál Od Do Kurz Věk Lektor 
VS 17:30 18:25 Orientální tanec - Zahra (55min) děti od 8mi let Dany Hrubešová 
VS 18:30 20:25 Orientální tanec - vždy 1. pondělí v měsíci dospělí Dany Hrubešová 
VS 18:30 20:25 Dance jóga - vždy 2. pondělí v měsíci teens, dospělí Dany Hrubešová 
VS 18:30 19:25 Jin jóga - 3. pondělí v měsíci/ powerjóga teens, dospělí Dany Hrubešová 
VS 19:30 20:25 Powerjóga - 3.pondělí v měsíci/ jin jóga teens, dospělí Dany Hrubešová 

VS 16:00 16:45 Klubík rodiče s dětmi 
od 12ti měsíců Anička Kracíková 

VS 17:00 18:30 Tanečkování I. děti 5-8 let Anička Kracíková 
VS 18:30 19:25 Pilates  teens, dospělí Dany Hrubešová 
VS 19:30 20:25 Jóga teens, dospělí Dany Hrubešová 
VS 7:00 8:00 Kruhový trénink dospělí Dan Drahokoupil 
VS 15:00 16:00 Florbal - posilování, fyzická kondice, protaženíděti od 5ti let Dan Drahokoupil 
VS 16:15 17:45 Dance Factory Junior děti od 9ti let Hanka Dančišinová
MS 17:00 18:00 Angličtina - doučování děti od 10ti let Anička Kracíková 
J 18:00 20:00 Dance Factory Teens děti od 13ti let Hanka Dančišinová
VS 18:00 19:00 Kruhový trénink dospělí Dan Drahokoupil 
VS 19:30 21:00 Léčebný tanec s meditací dospělí 18 - 99 let Radka Kudrnová 
VS 16:00 16:45 Hry pro děti/ hry v pohybu děti 3 - 5 let Anička Kracíková 
VS 17:00 18:00 Tanečkování II. děti 5-8 let Anička Kracíková 
VS 18:30 19:25 Jóga teens, dospělí Dany Hrubešová 
VS 19:30 20:25 Pilates  teens, dospělí Dany Hrubešová 
J 15:00 16:30 Florbal děti od 6ti let Martin Richter 
VS 15:30 16:15 Latino Style děti od 5ti let Monika Mašatová 

Úterý

Pátek

Středa 

ROZVRH PRAVIDELNÝCH KURZŮ
rodinného centra 

ŽIVOT JE HRA 

od 30. ledna do 16. června 2017

www.zivotjehra.com 
Anička Kracíková - 605 278 909

Hanka Dančišinová - 724 166 664 

FOTOSOUTĚŽ
Na minulém obrázku byl nápis v dlaž-
bě před branou kostela. (Mimochodem, 
po té co zde měla 22.prosince Mateřská 
školka své vystoupení a všichni přichá-
zející po tomto nápisu prošli, čekal jsem 
kdo si toho všimne…) Jako první správná 

odpověď přišla od pana Ladislava Šenkeříka.

FOTOHÁDANKA 
NA LEDEN:

Na  leden jsem si pro Vás připra-
vil něco lehčího. Víte kde najdete 
tento, dnes již nepoužívaný stojan 
na čepování vody?

Odpovědi zasílejte na  email: sadske-
noviny@seznam.cz, nebo ji doručte 
do podatelny MěÚ.

Michal Němeček

Pozor!!! Sleva 500,‑ Kč na druhý kurz dle vlastního výběru (voucher uplatnitelný pouze v tomto pololetí).
V případě, že přivedeš nového kamaráda mezi nás (= nebyl kurzistou ve školním roce 2014/2015), máš druhý kurz 

dle vlastního výběru zcela zdarma. Sál označený jako „J“ znamená, že se kurz koná mimo rodinné centrum:
• Páteční Florbal bude probíhat v sokolovně

• Dance Factory Teens v aule ZŠ Sadská
V rozvrhu může dojít ke změně v případě, že se nějaký kurz neotevře, nebo po dohodě lektora s kurzisty.

Gratulace 
V lednu se dožívá 70 let 

pan Vítězslav Pražák.


